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Mødedato: 21. december kl. 16-18 
Mødested: Zoom 
Mødeemne: Møde i Studienævnet for medicin 
 
Deltagere: Caroline Winther Boye, Thomas Jensen, Peter Alexander Rytter Secher, 
Johanne Blanner Jul, Bo Sander Tønning Tønnesen, Mads Skovsgaard Larsen, Niels 
Uldbjerg, Bodil Hammer Bech, Signe Borgquist, Hanne Bjerregaard Møller, Janne Le-
bech 
Fra HE Studier: Dorte Lindvald (studievejleder), Lise Ask Andersen (referent), Da-
niel Slater (sagsbehandler) 
Afbud: Torben Steiniche 
 
 
 
 
 1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden godkendt 
 
2. Godkendelse af referat fra 30. november 2021 

Referat godkendt 
 

3. Nyt fra studienævnsformand 
Udtrædelse af studienævnet: 
Signe Borgquist udtræder af studienævnet, da hun har for mange andre opgaver 
og ikke længere kan få det til at hænge sammen.  
Der er ikke valgt suppleanter til studienævnet fra Institut for Klinisk Medicin. I 
stedet udpeges en ny VIP af de andre VIP i nævnet. Udpegningen kræver at alle 
VIP´erne er enige om, hvem der skal udpeges. Når de har besluttet, hvem de øn-
sker at udpege og sikret at vedkommende er indforstået med det, skal VIP´erne 
sende en ansøgning til valgsekretariatet, der skal godkende indstillingen. 
 
Reduktion af eksaminationstid ved omlægning af stedprøver til hjemmeopgaver 
med alle hjælpemidler: 
Ved tidligere plan b for eksamener pga. Covid-19, er der flere eksempler på reduk-
tion af eksamenstid ved omlægning fra skriftlig stedprøve med få eller ingen hjæl-
pemidler til hjemmeopgave med alle hjælpemidler. De studerende i nævnet er 
ikke begejstrede for denne praksis.  
Det aftales, at der indhentes begrundelser for tidsreduktionen fra de kursusan-
svarlige. Studienævnet vil på den baggrund drøfte det igen og fastsætte en praksis 
for eventuelt fremtidige eksamensomlægninger.  
 

4. Orientering: Dispensationssager siden sidst  
Orientering taget til efterretning 
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5. Beslutning: Behandling af dispensationssager 
Sag 1:  
Afslag på udsættelse af makimal studietid og faglig tidsgrænse. Studienævnet har 
behandlet sagen tidligere og der er ikke kommet nye oplysninger i sagen.  
 
Sag 2: 
Afslag på udsættelse af maksimal studietid pga. manglende studiefremdrift under 
hele studieforløbet. Der er ikke udsigt til bedring i den studerendes sygdom. Den 
studerende skønnes at mangle studieegnethed.  

 
6. Beslutning: Godkendelse af nyt valgfag kandidatuddannelsen 

Det nuværende forløb Kirurgisk Dream Team, som er ekstracurriculært, ønskes 
konverteret til et 10 ECTS valgfag på 2. semester af kandidatuddannelsen.  
Der er en særlig optagelsesprocedure til valgfaget. Interesserede studerende skal 
først søge om optagelse på en kirurgisk bootcamp, der gennemføres hhv. august 
(valgfag forår) og januar (valgfag efterår) 20 studerende kan deltage i bootcam-
pen og ud af dem tilbydes 6-8 studerende optagelse på valgfaget Kirurgisk Dream 
Team. Første udbud planlægges til foråret 2023 med bootcamp august 2022.  
 
Studienævnet godkender valgfaget med den kommentar at der skal være en god 
kommunikationsstrategi og at det er vigtigt at informere tidligt. Studienævnet 
havde desuden ern række spørgsmål ift. bl.a. tilmelding til valgfaget. 
Spørgsmålene er givet videre til kursusansvarlig.  
 

7. Drøftelse: Opfølgning på handleplan fra statusmøde juni 2021 
Studienævnet gennemgik handleplanen fra statusmødet juni 2021 med henblik på 
at identificere, om der skulle igangsættes initiativer. Studienævnet er ansvarlig for 
to punkter i handleplanen:  
 

• Evaluering af internationaliseringen på medicinuddannelsen 
På baggrund af arbejdet i efteråret 2021 har Peter Musaeus fra CED skre-
vet en rapport med anbefalinger til studienævnet. Studienævnet præsen-
teres for rapporten på et kommende møde.  
 

• Kommunikation af muligheden for sammenhængende valgfrie forløb 
Studienævnet nedsatte en arbejdsgruppe bestående af Janne, Johanne og 
Lise. Arbejdsgruppens opgave er at få overblik over den nuværende kom-
munikation og identificere eventuelle behov for yderligere information.  

 
8. Drøftelse: Dårlige eksamensoplevelser 

De studerende i studienævnet havde bedt om en drøftelse af studerende rettighe-
der og muligheder for at gøre opmærksom på dårlige eksamensopleveler:  
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Der er overordnet to muligheder: 

1. En eksamensklage 
Det er bl.a. muligt at klage over prøveforløbet i en eksamensklage. Får den stu-
derende medhold i klagen, kan der tilbydes en ombedømmelse (dog ikke ved 
mundtlige prøver) eller en omprøve.  

2. Orientering om en dårlig oplevelse 
Medicinerrådet og studerende er altid velkomne til at henvende sig med infor-
mation om dårlige oplevelser ved eksamen - også uden at det er en decide-
ret eksamensklage. Afhængigt af den konkrete sag vil typisk studieleder og HE 
Studier indgå i en dialog med den/de studerende. Hvis relevant kan andre 
inddrages (f.eks. studienævn, kursusansvarlige eller andre). Herefter vurderes, 
hvilke handlinger der evt. skal iværksættes på baggrund af henvendelsen.  
 

9. Orientering: Dialogmøde om særlige prøvevilkår til studerende med 
psykiske funktionsnedsættelser 
7. december blev der afholdt er dialogmøde vedr. særlige prøvevilkår til stude-
rende med psykiske funktionsnedsættelser.  
Mødedeltagere var repræsentanter fra studienævnene på Health (både formænd 
og næstformænd), sagsbehandlere og studievejledere. Desuden deltog et ekspert-
panel bestående af 3 fra specialpædagogisk støtte (SPS) på AU samt Professor i 
børne- og ungdomspsykiatri Per Hove Thomsen.  
 
Fra studienævnet for medicin deltog Niels, Janne og Johanne, som bl.a. tog disse 
betragtninger med fra mødet: 

 
- Studienævnet læner sig i høj grad op af lægeerklæringer og de speci-

fikke formuleringer, der skrives i den. Skal den studerendes egen be-
skrivelse inddrages mere? Eller den studerendes diagnose i mere bred 
forstand? 

- SPS oplever ikke at de studerende prøver at snyde sig til mere tid. De 
studerende er ofte bedst til at vurdere deres egen funktionsnedsæt-
telse og behov.  

- Lægeerklæringer baserer sig tit på de studerendes egne ord og oplevel-
ser.  

- En national arbejdsgruppe arbejder på at lave en vejledning til prakti-
serende læger, der angiver hvilke oplysninger, der er brug for i lægeer-
klæringen 
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10. Orientering om valg til studienævnet 
Der har været valg af studerende til studienævnet.  
Studenterrepræsentanterne i studienævnet for medicin fra 1. februar 2022 er: 

 
Navn Uddannelse 
Thomas Jensen Kandidat 
Johanne Blanner Jul Kandidat 
Bo Sander Tønning Tønnesen Kandidat 
Mads Skovsgaard Larsen Bachelor 
Sofie Hillgaard Pedersen Bachelor 
Karen Kam Wium Pedersen Bachelor 
Karen Porskrog Boisen (supple-
ant) Bachelor 

 
 
11. Fastsættelse af dato for studienævnsmøder januar 2022 

Studienævnsmødet i januar består af to møder: 

1. Et konstituerende møde med deltagelse af studienævnsmedlemmer pr. 1. fe-
bruar 2021 

2. Et ordinært møde med det nuværende studienævn. Nye studienævnsmedlem-
mer inviteres sædvanligvis til at deltage som observatører på dette møde  

Mødedato fastsættes til 25. januar 2022 

12. Eventuelt 
Bo spørger, hvad man kan gøre, hvis man mistænker en medstuderende for snyd 
og ser bekymrende adfærd.  
Der er ikke beskrevet en formaliseret proces. Det er ofte meget følsomme sager at 
håndtere. Lise og Niels følger op på, om der skal beskrives en procedure.  
 
Med meget kort varsel skulle det besluttes, hvilke eksamener vinteren 2021/22, 
der skulle omlægges til et online format og hvilke der skulle fastholdes med fysisk 
fremmøde. Peter anfører, at han gerne ville have haft, at hele studienævnet havde 
været involveret i beslutningerne.  
Niels orienterer om, at prodekanen havde besluttet en proces, hvor beslutnin-
gerne blev truffet af formand og næstformand. Hanne deltog fordi hun havde haft 
dialogen med kursusansvarlige på bacheloruddannelsen. Ønsket om at hele stu-
dienævnet havde været inddraget er dog taget ad notam.  
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